
 

Protokół Nr 13/2020 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Ekologii  

z dnia 25 czerwca  2020 r.  

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej  

i Ekologii - Pani Grażyna Kwiatkowska. Na posiedzeniu nieobecny był radny Marcin 

Fabisiak., radny Bartłomiej Trzaskoma spóźnił się na posiedzenie.  

O godz. 1430 Przewodnicząca otworzyła posiedzenie, przywitała członków Komisji  

oraz zaproszonych gości. 

 Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. 2. Przewodnicząca Komisji poprosiła o dodanie do porządku posiedzenia,  

w punkcie 4, punktu: Działalność Stacji Caritas na terenie Gminy Wieliszew oraz  

o zrealizowanie punktu: Działalność SZPZOZ Wieliszew – informacja Dyrektora SZPZOZ -  

w punkcie 9. 

Porządek posiedzenia po zmianie: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji /z dn. 17.02.2020 r./. 

4. Działalność Stacji Caritas na terenie Gminy Wieliszew. 

5. Sprawozdania p. o. Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieliszewie: 

a) z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieliszewie w  roku  2019; 

b) z realizacji „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Wieliszew 

na lata 2014 – 2020”  za 2019 rok; 

c) z realizacji „Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie dla Gminy Wieliszew na lata 2016 – 2020” za  2019 rok; 

d) z  realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wieliszew  

za 2019 rok. 

6. Sprawozdanie Pełnomocnika Wójta ds. Profilaktyki i Uzależnień z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Programów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok. 

7. Działania Referatu Ochrony Środowiska na rzecz utrzymania czystości i porządku  

w  Gminie. 

8. Gospodarka odpadami komunalnymi w Gminie. 

9. Działalność SZPZOZ Wieliszew – informacja Dyrektora SZPZOZ. 

10. Opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Gminy. 

11. Sprawy różne. 

12. Zakończenie posiedzenia. 

  Ww. porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie – 3 głosami za.  

Ad. 4. Działalność stacji Caritas na terenie Gminy Wieliszew. 

  Kierownik Stacji Caritas – p. Izabela Włoch poinformowała, że stacja kontynuuje 

działania podejmowane przez ostatnie lata. Działalność stacji jest dwojaka: 

- hospicjum domowe; 

- pielęgniarska opieka długoterminowa, domowa. 

Potrzeby w zakresie opieki są bardzo duże, jednak liczba pacjentów jest ograniczona ze 

względu na niedostateczną ilość personelu, problem stanowi brak drugiego lekarza.  

Liczba pacjentów przyjmowanych do hospicjum w skali roku  wynosi 50-60 pacjentów.  

Pielęgniarską opieką długoterminową jest natomiast objętych jednocześnie 28 pacjentów.  

W skali roku liczba ta jest jednak wyższa. 

 Przewodnicząca Komisji zapytała, ilu pacjentów z terenu gminy jest objętych opieką. 
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Kierownik Stacji Caritas – p. Izabela Włoch poinformowała, że pomocą są objęci 

pacjenci z całego powiatu, udział mieszkańców z terenu Gminy Wieliszew jest znaczny. 

Przypomniała, ze placówka funkcjonuje od około 20 lat. W ramach działalności wypożyczany 

jest również sprzęt medyczny (kule, wózki, balkoniki, łóżka). 

 O godz. 1441 na posiedzenie przybył radny Bartłomiej Trzaskoma. 

 Radna Renata Gostkowska-Maczuga zapytała, na jakich zasadach przyjmowani są 

pacjenci. 

Kierownik Stacji Caritas – p. Izabela Włoch poinformowała, że niezbędne jest 

skierowanie od lekarza działającego w ramach NFZ. Jeśli są wolne miejsca pacjenci są 

obejmowani opieką natychmiast w przypadku braku miejsc – trzeba czekać. 

W opiece długoterminowej czas oczekiwania wynosi średnio od kilku tygodni do kilku 

miesięcy, w hospicjum – kilka tygodni.  

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji /z dn. 17.02.2020 r./. 

Przewodnicząca stwierdziła, że omyłkowo pominięto ten punkt. Wobec braku 

sprzeciwu ze strony radnych, poddała protokół pod głosowanie. Protokół z posiedzenia 

Komisji z dnia 17 lutego 2020 r. przyjęto jednogłośnie - 4 głosami za. 

Ad. 5. Sprawozdania p. o. Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieliszewie: 

a) z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieliszewie w  roku  2019; 

b) z realizacji „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Wieliszew na lata 

2014 – 2020”  za 2019 rok; 

c) z realizacji „Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie dla Gminy Wieliszew na lata 2016 – 2020” za  2019 rok; 

d) z  realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wieliszew za 2019 rok. 

Przewodnicząca Komisji przypomniała, że członkowie Komisji otrzymali sprawozdania 

wcześniej, mieli możliwość zapoznania się z nimi, poprosiła o omówienie ewentualnych 

zmian oraz zgłaszanie pytań. 

p. o. Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieliszewie – p. Małgorzata Kaczyńska 

poinformowała, że znaczących zmian nie było w stosunku do roku poprzedniego, ośrodek 

realizuje podobne zadania, w tym zadania pomocowe wynikające z ustawy o pomocy 

społecznej (program 300+, 500+). Od 2019 roku przejęto realizację unijnego projektu, nad 

którym pieczę sprawuje m. st. Warszawa nakierunkowanego na  pomoc osobom starszym. 

Projekt jest stale ulepszany, planuje się, że od 2021 roku program będzie stopniowo wdrażany 

na terenie gminy. W programie uczestniczą gminy województwa mazowieckiego. 

 Zastępca Wójta Gminy – p. Magdalena Radzikowska zwróciła uwagę na coraz 

bardziej rozbudowaną  sprawozdawczość.  

p. o. Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieliszewie – p. Małgorzata 

Kaczyńska potwierdziła, że liczba sprawozdań, analiz jest bardzo duża. 

Radna Renata Gostkowska-Maczuga poprosiła o rozwinięcie tematu dotyczącego 

udzielania pomocy finansowej osobom bezrobotnym. 

p. o. Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieliszewie – p. Małgorzata 

Kaczyńska wyjaśniła, że osoby bezrobotne mogą ubiegać się o przyznanie pomocy 

finansowej. Dodała, że pracownicy Ośrodka Pomocy Społecznej zachęcają osoby bezrobotne 

do podjęcia działań w kierunku podjęcia pracy, nie mają jednak wpływu na to, czy mimo 

zadeklarowania chęci podjęcia pracy, faktycznie jej poszukują. 

Radna Renata Gostkowska-Maczuga zapytała, czy istnieją podstawy prawne, aby  

w przypadku, gdy osoba  długotrwale korzysta z pomocy finansowej (zasiłki, zapomogi),  

a jest właścicielem ziemi – zlicytować część nieruchomości. 

p. o. Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieliszewie – p. Małgorzata 

Kaczyńska stwierdziła, że nie jest to możliwe.  

Dodała, że  przypadku osób skierowanych do Domu Pomocy Społecznej, ewentualne 

roszczenia można wysuwać dopiero przy podziale masy spadkowej. Ścieżki te nie są jednak 
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jeszcze przetarte. Wyjaśniła, że ustawa stanowi, iż osoba kierowana do Domu 

Pomocy Społecznej  będzie ponosiła koszty nie wyższe niż  70% dochodu (renty/emerytury), 

resztę, zgodnie z przepisami – dopłaca gmina. Podkreśliła, że możliwość wysuwania roszczeń 

dotyczy przypadków, gdy gmina ponosi opłatę zastępczą (np. gdy dochody danej osoby 

zajmuje komornik). Przypadków takich jest jednak niewiele. 

Zastępca Wójta Gminy – p. Magdalena Radzikowska zwróciła uwagę na wysokie 

koszty takiego działania. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o zaopiniowanie przedłożonych sprawozdań. 

- Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieliszewie w  roku  2019 

zaopiniowano pozytywnie – jednogłośnie – 4 głosami za. 

- Sprawozdanie z realizacji „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Wieliszew na lata 2014 – 2020”  za 2019 rok zaopiniowano pozytywnie – jednogłośnie  

– 4 głosami za. 

- Sprawozdanie z realizacji „Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Wieliszew na lata 2016 – 2020” za  2019 rok 

zaopiniowano pozytywnie – jednogłośnie – 4 głosami za. 

- Sprawozdanie z  realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wieliszew 

za 2019 rok zaopiniowano pozytywnie – jednogłośnie – 4 głosami za. 

Ad. 6. Sprawozdanie Pełnomocnika Wójta ds. Profilaktyki i Uzależnień z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Programów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok. 

p. o. Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieliszewie (jednocześnie członek 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych) – p. Małgorzata Kaczyńska 

omówiła sprawozdanie. Wskazała, jakie  działania  podejmowano w ramach Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Programów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w 2019 roku. Poinformowała, że mieszkańcy mogli korzystać z poradnictwa 

(psychologa, terapeuty świadczącego usługi polegające na prowadzeniu poradnictwa i zajęć 

dla osób uzależnionych,  mediatora – mediacje rodzinne);  dofinansowywano wyjazdy dzieci 

podczas których realizowany był program profilaktyczny i kampanie edukacyjne; działały 

dwie świetlice środowiskowe do których uczęszczały dzieci z rodzin potrzebujących 

wsparcia. 

Radna Krystyna Wesołowska zapytała, czy osoba zamieszkująca na działkach  

w Wieliszewie jest objęta pomocą ośrodka. 

p. o. Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieliszewie – p. Małgorzata 

Kaczyńska potwierdziła. Omówiła podjęte działania. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o zaopiniowanie przedłożonego sprawozdania. 

Członkowie Komisji  jednogłośnie – 4 głosami za – pozytywnie zaopiniowali 

przedłożone sprawozdanie. 

Ad. 7. / Ad. 8. Działania Referatu Ochrony Środowiska na rzecz utrzymania czystości  

i porządku w  Gminie. Gospodarka odpadami komunalnymi w Gminie. 

p. o. Kierownika Referatu Ochrony Środowiska – p. Joanna Maj poinformowała, że  

dochody otrzymane z tytułu wpłat za odbiór odpadów komunalnych w 2019 roku wyniosły 

4.397.021,91 zł (bez odsetek i kosztów upomnień). Natomiast na dzień 31 maja b. r. dochody 

wynoszą 2.630.446,23 zł. Po podpisaniu nowej umowy z firmą odbierającą odpady, zmieni 

się sposób naliczania opłaty. Koszty  będą zależne od ilości wyprodukowanych odpadów (ile 

ton odbierze firma, tyle zapłaci gmina).  

Zastępca Wójta Gminy – p. Magdalena Radzikowska zwróciła uwagę na duże ilości 

wystawianych odpadów zielonych. 

Radna Renata Gostkowska-Maczuga przypomniała, że Komisja wnioskowała  

o zapisanie w budżecie kwoty 10 tys. zł na przeprowadzenie kampanii informacyjnej  

w zakresie promocji racjonalnego gospodarowania odpadami na terenie Gminy, np.  poprzez 
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kompostowanie odpadów ulegających biodegradacji. Stwierdziła, że można byłoby 

kupić kompostowniki, otrzymywaliby je mieszkańcy, którzy zadeklarują, iż nie będą 

wystawiali odpadów zielonych. 

p. o. Kierownika Referatu Ochrony Środowiska – p. Joanna Maj przypomniała, że  

w takim przypadku, zgodnie z uchwałą, osoby te otrzymałyby 2 zł ulgi. 

Radna Renata Gostkowska-Maczuga stwierdziła, że zyski z kompostowania odpadów 

będą niewspółmiernie wyższe. 

p. o. Kierownika Referatu Ochrony Środowiska – p. Joanna Maj przedstawiła następnie 

krótką informację dotyczącą efektów zmiany metody naliczania opłat za śmieci w przypadku 

nieruchomości wielorodzinnych, tj. naliczanie opłat od ilości zużytej wody. 

Ad. 9. Działalność SZPZOZ Wieliszew – informacja Dyrektora SZPZOZ. 

Przewodnicząca Komisji wyjaśniła, że Dyrektor SZPZOZ ze względu na zobowiązania 

zawodowe nie mógł przybyć na posiedzenie. Dodała, że ze względów bezpieczeństwa 

związanych z epidemią COVID-19 kontakty pomiędzy pracownikami poszczególnych 

ośrodków zdrowia na terenie gminy zostały zawieszone. 

W imieniu dyrektora przedstawiła informację na temat działalności SZPZOZ Wieliszew.  

Omówiła zasady przyjęć pacjentów w związku z epidemią koronawirusa. Poinformowała, że 

pacjenci wpuszczani są do ośrodka pojedynczo, wizyty są umawiane, lekarze udzielają porad 

telefonicznie, w trakcie rozmowy decydują, czy dana osoba wymaga wizyty w ośrodku.  

 Skarbnik Gminy – p. Magdalena Dobrowolska omówiła sprawozdanie finansowe 

SZPZOZ za 2019 rok. 

Przedstawione informacje stanowią załącznik nr 3 do protokołu. 

  Ad. 10. Członkowie Komisji opiniowali nw. projekt uchwały na sesję Rady Gminy: 

1/ projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Zespołu Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej w Wieliszewie za 2019 rok. 

 Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła 

sprawozdanie finansowe za 2019 rok w poprzednim punkcie. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. Projekt uchwały zyskał jednogłośnie – 4 głosami za – 

opinię pozytywną. 

2/ w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Nowodworskiemu. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że pomoc finansowa w wysokości 20 tys. zł 

jest przeznaczona na dofinansowanie kosztów inwestycyjnych związanych z doposażeniem 

pomieszczeń Intensywnego Nadzoru Kardiologiczno-Internistycznego w kardiomonitory  

w Nowodworskim Centrum Medycznym, które hospitalizuje mieszkańców Gminy Wieliszew. 

Następnie przedstawiła informację dotyczącą ilości osób z terenu Gminy Wieliszew 

korzystających z pomocy Nowodworskiemu Centrum Medycznego. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. Projekt uchwały zyskał jednogłośnie – 4 głosami za – 

opinię pozytywną. 

Ad. 11. Sprawy różne. 

Nie zgłoszono. 

  Ad. 12. O godz. 1556    Przewodnicząca zakończyła posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.    

 

Protokół sporządziła:    Przewodnicząca 

Magdalena Kucińska      Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Ekologii 

       Grażyna Kwiatkowska   

  

 

 


